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PROTOKÓŁ  

 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 23 listopada 2022 r. w Urzędzie Miejskim                       
w Kamieniu Krajeńskim. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 730, a zakończono o godz. 1000 

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 

2) Delekta Patrycja - nieobecna, 
3) Szymanowicz Grzegorz, 

4) Kucharski Jacek. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr - Skarbnik 

4) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 
5) Łaznowska Agnieszka - Inspektor 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ewa Wiese. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia.     

 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Ustalenie stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 
2. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok. 

3. Określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

4. Opłata od posiadania psów. 

5. Zmiany w budżecie na 2022 r. 
6. Poparcie Apelu Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim.   
7. Rozpatrzenie wniosku. 

8. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński. 

9. Zmiana uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Kamień Krajeński                             
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

10. Pozostałe projekty uchwał: 
- Zmiana uchwały w sprawie powierzenia przez Gminę Kamień Krajeński 
zadania publicznego polegającego na organizacji publicznego transportu 
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zbiorowego na liniach komunikacyjnych przebiegających na terenie 

Gminy Kamień Krajeński. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 
  

III. Zapytania i wolne wnioski.      
   

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad.I.1. Ustalenie stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 
  

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 

Poinformowała, że w związku ze zmianą zapisu art. 39a ust. 2 ustawy z dnia 
14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe wprowadzonego ustawą z dnia 15 
września 2022 r. o zmianie ustawy - Prawo oświatowe oraz ustawy                        

o finansowaniu zadań oświatowych, zmodyfikowano zasady ustalania zwrotu 
kosztów dowozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych, jeżeli dowożenie 

zapewniają rodzice. 
Zgodnie z nowym brzmieniem art. 39a ust. 3 „Stawkę za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu określa rada gminy, w drodze uchwały, przy czym stawka 

ta nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na podstawie art. 

34a ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (Dz. U.   

z 2022 r. poz. 180 i 209).” Na podstawie art. 3 ustawy z dnia 15 września 2022 

r. o zmianie ustawy - Prawo oświatowe oraz ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych, strony umowy, zawartej w celu zwrotu kosztów dowozu muszą 

dostosować postanowienia umowy do znowelizowanych przepisów, w terminie 

60 dni od dnia wejścia w życie ustawy zmieniającej, tj. do 26 grudnia 2022 r. 

 

Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał o dotychczasowe zasady ustalania 

zwrotu kosztów dowozu. 

 

Dyrektor MGZUO Joanna Miotk podkreśliła, że każda gmina ustalała stawkę 

za 1 litr paliwa. Do obliczania był specjalny wzór określony przez 

ustawodawcę.    

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 
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Ad.I.10. Zmiana uchwały w sprawie powierzenia przez Gminę Kamień 

Krajeński zadania publicznego polegającego na organizacji publicznego 
transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych przebiegających na 

terenie Gminy Kamień Krajeński. 
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 
Poinformowała, że Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim podjęła uchwałę               
w sprawie powierzenia przez Gminę Kamień Krajeński zadania publicznego 

polegającego na organizacji publicznego transportu zbiorowego na liniach 
komunikacyjnych przebiegających na terenie Gminy Kamień Krajeński przez 

Gminę Debrzno od dnia 1 września 2022 r. 
Gmina Debrzno planuje modyfikacje linii 65500 oraz 65502 zawartych 

w ww. uchwale z dniem 1 stycznia 2023 r., które nie mają wpływu dla 

mieszkańców Gminy Kamień Krajeński. Na trasie linii nadal pozostaje 

miejscowość Witkowo, która znajduje się na terenie Gminy Kamień Krajeński. 

Oprócz wykazanych w uchwale linii miejscowość nie posiada obecnie 

bezpośredniego połączenia, aby umożliwić uczniom i innym mieszkańcom tej 

miejscowości dotarcie do szkół lub do pracy. 

 

Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał ile dzieci dowożonych jest                       

z Witkowa. 

 

Dyrektor MGZUO Joanna Miotk odpowiedziała, że 6 lub 7. 

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 

 

Ad. I.2. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 

rok. 
 

Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 

na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach                   

i opłatach lokalnych, Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim w drodze uchwały, 

określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym, że stawki nie 

mogą przekroczyć stawek określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów                  

z dnia 28 lipca 2022 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków 

i opłat lokalnych na rok 2023 (M.P. z 2022 r. poz. 731). Z raportu Głównego 

Urzędu Statystycznego wynika, że w porównaniu z wrześniem 2021 ceny 

towarów i usług wzrosły o 17,2 %. Ustalając stawki podatku od nieruchomości 

na rok 2023, sugerowano się także sytuacją ekonomiczną mieszkańców                      

i przedsiębiorców społeczeństwa, jednocześnie dbając o dobro gminy, stąd 

przyjęto wzrost stawek w podatku od nieruchomości w stosunku do stawek                

z roku 2022 na poziomie 13 %. 

 

 Brak dyskusji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                   

3 głosami za. 

 

Ad. I.3. Określenie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 

przedmiotowa uchwała wykonuje dyspozycje zawarte w art. 10 ust. 1 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych, obligujące Radę 

Miejską do określenia stawek podatku od środków transportowych. Zgodnie               

z art. 20 ust. 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych minister właściwy do 

spraw finansów publicznych ogłasza, w drodze obwieszczenia, w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" górne granice stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych, w tym podatku od środków 

transportowych (art. 10 ust. 1). W obwieszczeniu z dnia 28 lipca 2022 r.               

w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 

rok 2023 (M.P. z 2022 r. poz. 731) dokonano przeliczenia górnych granic 

stawek kwotowych na 2023 r. W obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 12 

października 2022 r. w sprawie stawek minimalnych podatku od środków 

transportowych obowiązujących w 2023 r. (M.P. z 2022 r. poz. 1001) 

zrealizowano dyspozycję art. 12b ust. 4 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych, zgodnie z którą ogłoszono minimalne stawki podatku od środków 

transportowych określone w załączniku nr 1-3 do ustawy, obowiązujące                   

w 2023 r., które będą wyższe w stosunku do roku 2022 o 5,44%. Stawka 

podatku od środków transportowych nie była zmieniana od 2016r. 

Wobec powyższego dokonano podwyższenia stawek kwotowych podatku 

od środków transportowych o 10 %. 

 

Radny Jacek Kucharski zapytał o stawki podatku od środków 

transportowych w Gminie Kęsowo. Podkreślił, że słyszał, iż stawki te są bardzo 

korzystne. 

 

Głos w przedmiotowej sprawie zabrał Skarbnik Piotr Gustyn. 

 

Radny Grzegorz Szymanowicz zwrócił uwagę na największy wzrost                

w przedziale od 5,5 do 9 ton. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że dotyczy to 4 przypadków. 

Wspomniał również, że Gmina Sadki ma wszystkie podatki zgodnie                       

z rozporządzeniem czyli maksymalne stawki. Gmina nie ma wówczas strat 

subwencji z tytułu podatku. 

 

Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał również o ilość autobusów. 
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Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że są 4.   

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 

 

Ad. I.4. Opłata od posiadania psów. 

 

Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn, informując, że 
art. 18a ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach 

lokalnych, przyznał kompetencje Radzie Gminy do wprowadzenia opłaty od 
posiadania psów na terenie jej działania. Na podstawie art. 19 pkt 1 lit. f Rada 

gminy, w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz terminy 
płatności i wysokość stawek opłat określonych w ustawie, z tym że stawka 
opłaty od posiadania psów nie może przekroczyć 150,93 zł rocznie od jednego 

psa. Górna granica stawki, o której mowa została określona w Obwieszczeniu 
Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2022 roku (M. P. poz. 731) w wysokości 

150,93 zł rocznie od jednego psa. Zgodnie z art. 18a ust. 2 opłaty od 
posiadania psów nie pobiera się od: 
- członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów 

konsularnych oraz innych osób zrównanych z nimi na podstawie ustaw, umów 
lub zwyczajów międzynarodowych, jeżeli nie są obywatelami polskimi i nie 
mają miejsca stałego pobytu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej – pod 

warunkiem wzajemności; 
- osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu 

przepisów o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych – z tytułu posiadania jednego psa; 
- osób niepełnosprawnych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 

1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych – z tytułu posiadania psa asystującego; 
- osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo 
domowe – z tytułu posiadania jednego psa; 
- podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych – z tytułu posiadania 

nie więcej niż dwóch psów. 
Kierując się przepisami ustawowymi zaproponowano stawkę opłaty od 

jednego psa w wysokości 37,00 zł. 
 
Radny Grzegorz Szymanowicz podkreślił, że psów jest dużo więcej niż 

wynika to z ogólnej kwoty z tytułu opłaty za ich posiadanie. Uważa, że powinny 

być odgórne przepisy regulujące ten problem.   
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                    

3 głosami za. 

 

Następnie Skarbnik Piotr Gustyn przedstawił informację na temat 

podatku rolnego.  
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Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że jeżeli chodzi o podatek rolny 

to stawka GUS jest jeszcze do przyjęcia, ale na następny rok będzie trzeba 

choć trochę obniżyć.  

 

W wyniku głosowania radni zdecydowali jednogłośnie 3 głosami za 

pozostawieniem wysokości podatku bez jego obniżania (stawka GUS).  

 

Następnie Skarbnik Piotr Gustyn przedstawił również informację na 

temat podatku leśnego.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do następnego punktu 

posiedzenia komisji.  

 

Ad.I.5. Zmiany w budżecie na rok 2022. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 

 W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat awarii 

pieca grzewczego w WDK w Płociczu. 

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 

 

Ad.I.6. Poparcie Apelu Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim.   

 

Przedstawienia tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

Kazimierz Warylak, informując, że pismem z dnia 14 listopada 2022 r. znak 
RP.0004.12.2022 Przewodniczący Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

zwrócił się z prośbą o poparcie skierowanego do Prezesa Rady Ministrów Apelu 
dotyczącego wsparcia ze strony państwa polskiego dzieci chorujących na SMA, 
przyjętego uchwałą Nr L/224/2022 Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim                

z dnia 28 października 2022 r. 
Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim tak jak i Rada Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim wyraża swoją solidarność z dziewczynką z Wałdowa Zosią 
Szcześniewską, jej rodzicami walczącymi o refundację genową oraz 
pozostałymi dziećmi i ich rodzinami w Polsce, których nie objęła refundacja 

leku. 
Podjęcie uchwały popierającej apel Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

jest uzasadnione. 

 

 Brak dyskusji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                    

3 głosami za. 

 

Ad.I.7. Rozpatrzenie wniosku. 

 

Przedstawienia tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kazimierz Warylak. Poinformował, że w dniu 2 listopada 2022 r. do Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim wpłynęło pismo dotyczące uroczystego 
uczczenia przez polski samorząd 100 rocznicy uchwalenia pierwszej – Polskiej 

Republikańskiej Konstytucji (Konstytucji Marcowej) z 1921/22 r. 
W treści pisma powołano się na przepisy ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. 

o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870). W myśl art. 3 przedmiotowej ustawy             

o tym, czy pismo jest petycją, decyduje treść żądania, a nie jego forma 
zewnętrzna. 

W przedmiotowej sprawie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Komisja odnosząc się do kwestii zawartych                                     
w przedmiotowym wniosku stwierdziła, że zgodnie z zasadą wyrażoną w art.             

7 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej organy władzy publicznej działają na 
podstawie prawa i w granicach prawa. Przepis art. 2 ust. 3 ustawy o petycjach 
stanowi, że przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany 

przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie 
dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 

wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się 
w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji. Pismo zakwalifikowane 
zostało zatem jako wniosek dotyczący uroczystego uczczenia przez polski 

samorząd 100 rocznicy uchwalenia pierwszej – Polskiej Republikańskiej 
Konstytucji (Konstytucji Marcowej) z 1921/22 r. 

Komisja stwierdziła, że treść wniosku wykracza poza zakres właściwości 
Rady określonych w art. 18 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.). Ponadto zwrócono uwagę, że 

zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje 
zgodnie z planem pracy Rady ustalanym na dany rok kalendarzowy.                       
W miesiącu grudniu prace Rady Miejskiej skupiają się przede wszystkim na 

Budżecie Gminy Kamień Krajeński na 2023 rok oraz Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

W takim stanie faktycznym i prawnym nie uwzględnia się 

przedmiotowego wniosku. 

 

 Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie             

3 głosami za. 
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Ad.I.8. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński. 

 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Agnieszka Łaznowska. 

Poinformowała, że podjęcie uchwały ma na celu dostosowanie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński, 

będącego aktem prawa miejscowego, do zmian częstotliwości odbioru 
zmieszanych odpadów komunalnych oraz odpadów bio dla nieruchomości                
w zabudowie jednorodzinnej z obszarów wiejskich. Wynika to z konieczności 

częstszego odbioru odpadów z powyższych terenów, celem niepotrzebnego 
gromadzenia ich i zalegania odpadów w gospodarstwach domowych. 
 

W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat sytuacji                          

z gospodarowaniem odpadami w Gminie Sępólno Krajeńskie. 

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                        

2 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się (G. Szymanowicz). 

 

Ad.I.9. Zmiana uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu                   

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Kamień Krajeński                            
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Agnieszka Łaznowska. 

Poinformowała, że zgodnie z art. 6r ust. 3 rada gminy określa w drodze 
uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego szczegółowy sposób i zakres 
świadczonych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania odpadów 

komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez 
punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Art. 6r ust. 3b dopuszcza zróżnicowanie częstotliwości odbierania 
odpadów, w szczególności w zależności od ilości wytwarzanych odpadów i ich 
rodzajów, z tym że w okresie od kwietnia do października częstotliwość 

odbierania niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych oraz 
bioodpadów stanowiących odpady komunalne nie może być rzadsza niż raz na 

tydzień z budynków wielolokalowych i nie rzadsza niż raz na dwa tygodnie                 
z budynków mieszkalnych jednorodzinnych, z wyłączeniem gmin wiejskich 
oraz części wiejskiej gmin miejsko-wiejskich, w przypadku których 

częstotliwość odbierania niesegregowanych (zmieszanych) odpadów 
komunalnych oraz bioodpadów stanowiących odpady komunalne może być 
rzadsza. 
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Niniejszą uchwałą wprowadza się zwiększenie ilości odbiorów 

zmieszanych odpadów komunalnych oraz odpadów bio dla nieruchomości                 

w zabudowie jednorodzinnej z obszarów wiejskich. 

 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 2 głosami za, przy 

1 głosie wstrzymującym się (G. Szymanowicz). 

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

     

Brak 

 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zgłosiła problem dziur w drodze asfaltowej 

koło posesji radnej oraz przy ul. Spacerowej w Dąbrówce.   

Następnie zwróciła również uwagę na uszkodzoną tablicę z nazwą 

miejscowości przy wyjeździe z Dąbrówki w kierunku Sławęcina.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 23 listopada 2022 r. 

  

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


